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9. november 2010

Folketingets Miljø- og Planlægningsudvalg har i brev af 13. oktober 2010
stillet følgende spørgsmål nr. 57. (alm. del), som hermed besvares. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mette Gjerskov (S).

Spørgsmål nr. 57. (alm. del)
     
Vil ministeren oplyse, hvad ministeren fremførte som dansk holdning om 
Vadehavet som verdensnaturarvsområde på den 11. trilaterale regerings-
konference om Vadehavssamarbejdet den 17.-19. marts 2010?

Svar

Jeg besluttede sammen med mine tyske og nederlandske kolleger bl.a. følgende 
udtalelser i ministererklæringen fra Vadehavskonferencen på Sild: 

 Vi hilser det velkomment, at UNESCO's Verdensarvskommité i juni 2009 
besluttede at optage det nederlandske og det tyske Vadehav på verden-
sarvslisten.

 Vi anerkender, at ledetråden for beskyttelsen af Vadehavet er komi-
téens erklæring om områdets enestående universelle betydning 
sammen med de eksisterende regler, forvaltningspraksis og hånd-
hævelsesprocedurer. Erklæringen vil udgøre grundlaget for den 
fremtidige beskyttelse og forvaltning af det udpegede område.

 Vi er enige om at påbegynde en mulig indstilling af det danske Va-
dehav som verdensarvsområde - i overensstemmelse med Verden-
sarvskommitteens opfordring - inden næste regeringskonference om 
Vadehavet i 2013.

Sidstnævnte beslutning blev foreslået af Danmark på baggrund af de ty-
ske og nederlandske ministres opfordring til mig om snarest muligt at 
søge optagelse af det danske vadehav på verdensarvslisten. Jeg erklæ-
rede, at et første skridt ville være oprettelsen af det danske Vadehav 
som nationalpark – og at en yderligere forudsætning for en dansk nomi-
nering vil være en tilslutning fra kommunerne.
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